
 

Technische vragen bij 
 
Perspectiefnota 2026-2029 
 
 
 

NR. FRACTIE HFD./P. VRAAG 
1 GroenLinks/PvdA 1.4, p. 5 Hoe gebeurt het “nog beter sturen op de inzet 

van onze schaarse middelen”? (Zie ook p. 19 
en onze vraag 2 bij de Eerste 
Bestuursrapportage 2025) 
 
Antwoord: 
Met de aanpassingen in de 
organisatiestructuur en de uitbreiding op 
verschillende organisatieonderdelen kunnen 
we beter sturen. Concreet gaat het dan om de 
uitbreiding van het aantal teammanagers die 
dichter bij de inhoud zitten, de controllers die 
vanuit hun functie de teams en 
teammanagers ondersteunen bij het in 
controle komen en de financieel adviseurs die 
hier ondersteunend in zijn.  

2 GroenLinks/PvdA 1.4, p. 5/6 - Wat is de betrokkenheid van de 
gemeenteraad bij het opstellen/vaststellen 
van het Groenboek?  
- Krijgt de gemeenteraad het Groenboek 
aangeboden van het college? 
 
Antwoord: 
De raad wordt niet betrokken bij het opstellen 
en vaststellen van het groenboek. Het 
groenboek is feitelijk een bestuurlijk 
overdrachtsdocument van het college. Daarin 
schets het college de ontwikkelingen en doet 
daarbij ideeën van de hand hoe daarop 
mogelijk naar de toekomst kan worden 
geacteerd. Het biedt een basis voor het 
voorzetten en/of bijsturen van de bestuurlijke 
en financiële richting naar de toekomst. 
Begin 2026 krijgen de raadsfracties het 
groenboek van het college aangeboden. 

3 GroenLinks/PvdA 
 

2.3, p. 10 “De verwachting is dat de implementatie van 
het nieuwe model vanaf 2027 verder wordt 
doorgezet.” 
Op welk moment valt hier met zekerheid iets 
over te zeggen? 
 
Antwoord:  
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Informatie over de herijking van het 
gemeentefonds wordt bekend gemaakt in de 
circulaires. Nieuws uit de circulaires wordt in 
de vorm van raadsbrieven aan uw raad bekend 
gemaakt.  

4 GroenLinks/PvdA 
 

2.3, p. 10 De rentelast is nu gunstig. In de begroting 
wordt uitgegaan van het slechtste geval 
(negatieve impact van 1,4 miljoen). 
Waarom wordt hier uitgegaan van het 
slechtste geval? 
Wat zouden de bedragen zijn als we een op dit 
moment realistische rentevoet zouden 
hanteren? 
Als de rentevoet nu zo gunstig is, bestaat dan 
de mogelijkheid om nu extra te herfinancieren 
of bij te lenen? 
 
Antwoord:  
In de perspectiefnota maken we een globale 
schatting. Komende maanden actualiseren we 
de investeringsplanning en de daarbij horende 
afschrijvings- en rentelasten. En de aflopende 
en opnieuw aan te trekken geldleningen. We 
hanteren de impact in het slechtste geval van 
€1,4 mln uit voorzichtigheid.  
In de begroting 2026 verwerken we de 
geactualiseerde rentelasten. We kunnen nu 
geen bedragen noemen die met verschillende 
rentestanden samenhangen. 
De genoemde mogelijkheid is er niet. Bij 
herfinanciering krijgen we te maken met 
boeteclausules. De financiële regelgeving 
staat overfinanciering niet toe. We mogen 
geen middelen aantrekken die we niet nodig 
hebben. 

5 GroenLinks/PvdA 2.3, p.11 Er worden twee stelposten naar beneden 
bijgesteld die naar verwachting in 2026 niet of 
zeer beperkt worden benut. Waar is deze 
verwachting op gebaseerd? 
 
Antwoord:  
De hiervoor beschikbaar gestelde middelen 
worden nog niet (volledig) ingezet en vallen 
eenmalig vrij. Voor volgende jaren blijven de 
middelen wel beschikbaar. 
Er is gekeken naar de voorbereiding en 
uitvoeringsperiode van de uitwerking van de 
speerpunten opgenomen in de verkeervisie. 
Op basis daarvan is geconcludeerd dat er 
zonder risico kan worden afgeraamd. En dat 
dit ons niet weerhoudt van het aantrekken 
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van subsidies voor de uitvoering van de 
speerpunten, gelet op de doorlooptijd van de 
beschikkingen. 

6 GroenLinks/PvdA 2.4, p. 12 De stelpost flexibeler begroten bedraagt € 1,0 
mln. Hoe is tot dit bedrag gekomen? 
 
Antwoord: 
Op pagina 12 van de perspectiefnota valt te 
lezen dat het college deze extra ruimte wel 
verwacht in de realisatie, maar niet kan 
concretiseren in de begroting. Dit is een 
aanname op basis van de rekeningresultaten 
van de afgelopen jaren.  

7 GroenLinks/PvdA 
 

2.4, p. 13 Bijdragen van derden. 
Over welke ‘derden’ hebben we het hier? 
 
Antwoord:  
Met bijdragen worden bedoeld niet-reguliere 
geldstromen zoals subsidies en uitkeringen 
die we binnenkrijgen of kunnen aanvragen. 
Wat betreft 'derden’ kan gedacht worden aan 
andere overheden. 

8  2.4, p. 13 Het andere gebruik van de CPI-index bij de 
OZB: wat is dan de ruimte die er nog is bij een 
maximale OZB? Is er dan verschil in opbrengst 
met het gebruik van deze index tot nu toe?  
 
Antwoord:  
Het OZB-tarief wordt bepaald door de 
gemeenteraad, er is geen wettelijk maximum. 
Jaarlijks indexeren we de OZB-opbrengst op 
basis van de CPI-index. Dat willen we voor 
2026 blijven doen, en dan op basis van de 
werkelijke CPI-index 2024 van 3,4%. De 
verwachte CPI-index 2026 is vorige maand 
gesteld op 2,6%. Een ander ijkmoment van de 
CPI-index betekent een andere index, en 
daarmee een andere opbrengst. 

9 GroenLinks/PvdA 
 

3.2, p. 17 Er is sprake van een achterstand ten aanzien 
van woningbouw. Hoe groot is deze 
achterstand? 
 
Antwoord:  
Op basis van de woondeal moeten we 2.417 
woningen realiseren in de periode van 2022 
tot en met 2030. In de jaren 2022 tot en met 
2024 hebben we 670 woningen gerealiseerd. 
Dit betekent dat de resterende opgave 
(afgerond) 1.750 woningen bedraagt.  
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In de planvoorraad zitten op dit moment circa 
1.750 woningen. Idealiter is de planvoorraad 
130% van de opgave, omdat we er rekening 
mee houden dat woningbouwontwikkeling 
vertragen en/of niet doorgaan. Zo bezien 
komen we 525 woningen tekort in de 
planvoorraad. 
  
Vanzelfsprekend proberen we lopende 
projecten zo snel mogelijk te realiseren. 
Bovendien verwachten we de voorraad op 
basis van de woonplannen verder aan te 
vullen. Hoeveel woningen dat oplevert en in 
welk tempo die worden gerealiseerd laat zich 
moeilijk voorspellen. We zullen er alles aan 
doen om het tekort in te lopen, maar we 
kunnen niet garanderen dat de achterstand 
volledig wordt weggewerkt. 

10 GroenLinks/PvdA 
 

3.2, p. 18 In dit hoofdstuk worden niet O&O ambities en 
ontwikkelingen gepresenteerd. Bij 
“onderhoud wegen” staat de kwaliteit van het 
asfalt in het buitengebied op niveau laag ligt, 
en dat investeringen daarmee 
onontkoombaar en onuitstelbaar zijn.  
Waarom vindt dit geen financiële 
doorvertaling? Wat betekent het voor de 
begroting 2026 op het moment dat dit wel 
gebeurt? 
 
Antwoord: 
De financiële doorvertaling is niet opgenomen 
omdat wij de ramingen voor het onderhoud 
van de wegen nog niet concreet genoeg 
vonden. Op dit moment wordt er gewerkt aan 
de nieuwe kwaliteitsvisie openbare ruimte. 
Wij verwachten dat de eerste financiële 
vertaling in het najaar bekend is. Dan wordt 
ook duidelijk wat de mogelijke gevolgen zijn 
voor de begroting 2026. 

11 GroenLinks/PvdA 
 

3.2, p. 18 Droogteschade is een van de oorzaken van 
meer geld voor onderhoud wegen. Welke 
preventieve maatregelen kan de gemeente 
nemen in de komende periode? 
 
Antwoord: 
Bij aanleg van (nieuwe) wegen kunnen we hier 
rekening mee houden. Bij bestaande wegen 
kan theoretisch het verhogen van de 
grondwaterstanden of verminderen van de 
aslasten  een positief effect hebben, maar dit 
is in de praktijk niet te realiseren.   
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12 GroenLinks/PvdA 
 

3.2, p 19 Wat houdt de doorontwikkeling van de 
buitendienst in? Welke gevolgen zijn er voor 
het personeel? 
 
Antwoord:  
De doorontwikkeling van de buitendienst gaat 
over de ontwikkeling naar een efficiënte en 
kwalitatieve uitvoering van beheer en 
onderhoud in de openbare ruimte door de 
buitendienst. Daarbij kijken we onder meer 
naar het niveau van onderhoud van de 
verschillende onderdelen en wat nodig is om 
een efficiënt en kwalitatieve uitvoering te 
komen (capaciteit, materieel, financiële 
middelen). Nader onderzoek moet uitwijzen 
welke capaciteit nodig is om alle taken op 
niveau uit te kunnen voeren. We verwachten 
hiervoor in ieder geval minimaal de huidige 
capaciteit nodig te hebben. 

 
 




